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GN Store Nord A/S’ ordinære generalforsamling den 15/3 2023 

Tak for ordet. 
 
Mit navn er Claus Berner Møller, og jeg repræsenterer ATP. 
 
Jeg vil gerne starte med at takke for beretningen og gennemgangen af årsregnskabet. 
 
Sidste år var et svært år for mange selskaber blandt andet grundet geopolitiske udfordringer, stigende 
transportomkostninger, leverance problemer, højere materiale og energi omkostninger og den høje inflation 
generelt. GN er et af de selskaber som blev hårdt ramt. Året endte derfor med en organisk 
omsætningsnedgang på 3%. Men problemerne kom endnu tydeligere frem i driftsresultatet, der blev mere 
end halveret. 
 
I efteråret 2021 blev først opkøbet af SteelSeries for 8 mia. kr. annonceret og senere opkøbet af Lively for 
625 mio. kr. GN valgte at finansiere opkøbene med gæld, hvad der med det makroøkonomiske skifte i 
starten af 2022 viste sig at være en ulempe, da gælden i forhold til den faldende indtjening blev for høj. 
Som 2022 udviklede sig blev gældens størrelse et større og større problem, og ATP tog derfor kontakt til 
selskabet midt i 2022 for at anbefale selskabet at lave en kapitaludvidelse. Desværre udskød selskabet 
kapitaludvidelsen til efter denne generalforsamling.  
 
I går fik vi information om, at bestyrelsen trak forslag 9.a tilbage. Forslag 9.a. skulle give bestyrelsen lov til 
at udvide aktiekapitalen, således at selskabet kunne få tilført op til 7 mia. kr. Årsagen til at selskabet trak 
forslaget tilbage var, at der ikke ville være 2/3 af stemmerne for forslaget. Dette er et tilbageslag for 
selskabet. 
 
ATP mener fortsat, at der er behov for en kapitaltilførsel, men ud fra de oplysninger, jeg har til rådighed, 
er en tilførsel op til 5 mia. kr. tilstrækkelig til at få GN Store Nord sikkert gennem de kommende år bortset 
fra ved en dyb recession. Der skal ikke være tvivl om, at ATP har til hensigt at støtte en fremtidig 
kapitaludvidelse. 
 
Årets generalforsamling er også dagen, hvor vi skal tage afsked med Per Wold-Olsen, som formand for 
bestyrelsen. Per, du startede i et selskab, hvor der var behov for en fast hånd. Denne faste hånd har været 
med til at skabe et selskab på et helt andet niveau. Når jeg tænker tilbage til din start i selskabet i 2008, 
kan jeg huske, at det var muligt at købe en aktie til 10 kr., så set i det lys er en aktiekurs på nu over 140 
kr. jo en flot udvikling. De sidste par år har dog blandt andet været ramt af mange skift i ledelsen, den 
uheldige timing af opkøb og nu den manglende godkendelse af kapitaludvidelsen. Selvom du således ikke 
kan aflevere GN i den stand, jeg ved, du selv havde ønsket, skal du have tak for din indsats gennem rigtig 
mange år.  
 
Til sidst vil jeg blot ønske selskabets ledelse og medarbejdere held og lykke med udfordringerne det 
kommende år. 
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Spørgsmål blev kommenteret af bestyrelsesformanden/den administrerende direktør. 
 

ATP Koncernen er Danmarks største pensionsselskab og administrationshus. Vi løser opgaver for næsten alle borgere og 
virksomheder i Danmark. Med en pensionsformue på 733 mia. kr. (pr. 30.6.2022) er ATP samtidig et af Europas største 
pensionsselskaber. Pensions & Investments er ansvarlige for ATP’s pensionsprodukt, ATP Livslang Pension, som er en kollektiv 
ordning med 5,5 mio. medlemmer. Målet er at levere gode, stabile pensioner i form af en livsvarig garanti, som vi tilstræber, skal 
følge inflationen. Det sker gennem investeringer i blandt andet obligationer, aktier, ejendomme og infrastruktur – investeringer, der 
bidrager til vækst og arbejdspladser. ATP Livslang Pension sikrer, at næsten alle borgere i Danmark får et tillæg til folkepensionen 
den dag, de går på pension – og resten af livet. 
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